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Beslutningsreferat og Protokollat 
over styrelsesmødet torsdag den 14. november 2024 kl. 18.30 på Christian Paulsen-Skolen 
 
Til stede: Svend Wippich, Nikolaj Stage Jensen, Ulla Virkkunen Andrees, Olaf Runz, Troels Kaysen, 
Thomas Jensen, Moritz Butz, Björn-Ole Strichau, Andrea Heimrath, Paul Salwik, Lars Kofoed-Jensen, 
Søren Neess Priisholm, Petra Häder og konsul Henrik Hansen 
 
Deltaget virtuelt: Anne Hahn-Ruempler 
 
Afbud: Philipp Bohk 
 
Protokolfører: Sabine Oetzmann 
 
Dagsorden åben del: 
1.     Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 10. oktober 2024 
2.     Bæredygtighed i Skoleforeningen – Oplæg ved Teknisk Afdeling 
3.     NAMFUS – en orientering 
4.     Indkomne spørgsmål 
5.     Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
6.     Eventuelt. 
 
Paul Salwik bød velkommen med en særlig velkomst til Thomas Jensen, som nyvalgt styrelsesmedlem 
for A. P. Møller Skolens fællesskoledistrikt. 
 
Nikolaj Stage Jensen valgtes som ordstyrer.  
 
1. Godkendelse af protokol fra den åbne del af styrelsesmødet den 10. oktober 2024 
Punkt til beslutning 
Direktionen indstiller 

- at protokollen godkendes. 

 
Beslutning Styrelsen 14.11.2024: 
Den udsendte protokol blev godkendt. 
 
2. Bæredygtighed i Skoleforeningen – oplæg ved Teknisk Afdeling 
Punkt til orientering 
Baggrund: Skoleforeningen har på forskellige måder fokus på temaet bæredygtighed. Dels indgår 
bæredygtighed i alle læreplaner for skolen og også dagtilbud arbejder pædagogisk med emnet – og 
dels spiller det en rolle i det daglige arbejde for Teknisk Afdeling, hvor bæredygtighedsovervejelser 
indgår på mange måder. 
Oplægget på mødet handler om det sidste – altså om, hvordan bæredygtighed indgår i arbejdet for 
Teknisk Afdeling, hvad enten vi taler nye anlægsopgaver, renoveringer eller daglig drift. 
Direktionen indstiller 
- at oplægget tages til efterretning. 
 
Beslutning Styrelsen 14.11.24: 
Styrelsen tog oplægget til efterretning. 
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Protokol: 
Afdelingsleder Dirk Clausen orienterede ved hjælp af en power point om bæredygtighed ved 
Skoleforeningen og svarede herefter på spørgsmål. Oplægget vedlægges som bilag til protokollen. 
 
3. NAMFUS – en orientering 
Punkt til orientering 
Sagsansvarlig: Søren Neess Priisholm 
Baggrund: Skoleforeningen har gennem længere tid søgt et system til skoledriften, som både skal 
håndtere et pædagogisk og et skoleadministrativt netværk – og som skal leve op til de krav, som 
stilles til funktionsadskillelse af databeskyttelsesårsager. Vi har fået en forhåndsgodkendelse på 
softwaren NAMFUS, således at et udviklingsarbejde sammen med firmaet giver mening. 
Der har været foretaget tests på nogle pilotskoler, men i første omgang uden reelle data. Vi er nu i en 
fase, hvor vi vil teste med de reelle data for at se, om det er realistisk at gå videre med denne 
software. På mødet vil Søren Nees Priisholm, evt. sammen med IT-afdelingen, give en status på 
arbejdet med NAMFUS. 
Direktionen indstiller 
- at orienteringen tages til efterretning. 
 

Beslutning Styrelsen 14.11.2024: 

Styrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

Protokol: 

Søren Neess Priisholm meddelte, at det snart er to år siden, at der skulle findes et egnet program, 
der kan dække vores behov. Fra skoleåret 2024/25 blev der foretaget tests på nogle pilotskoler. 
Driftsrådet er med i processen, men på grund af nogle uenigheder blandt dem og os pauserer 
programmet indtil der er fundet løsninger, som nok vil munde ud i en Betriebsvereinbarung. 
Skolekontoret håber, at de snart kan komme videre med at teste. 
 
Svend Wippich spurgte, om Skolekontoret har fået tilbagemeldinger fra brugerne. 
 
Søren Neess Priisholm svarede, at tilbagemeldingerne har været blandet, alt efter, hvor langt man er 
nået. Overordnet er vi tilfredse med det, der virker. 
 
Paul Salwik håbede, at begge parter er i god dialog. 
 
Søren Neess Priisholm svarede, at Skolekontoret skal komme med et oplæg. 
 
4. Indkomne spørgsmål 
Der var ikke indkommet spørgsmål. 
 
5. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum 
Denne gang bl.a. med Berlin-turen med SSW 
Troels Kaysen orienterede om, at det havde været en fantastisk oplevelse at deltage i Berlin-turen. 
Programmet indeholdt bl.a. rundture i byen, et møde med indenrigsministeriets 
mindretalsrepræsentant, overværelse af en debat i forbundsdagen og herefter lidt tid med Stefan 
Seidler og besøg i den danske ambassade. Han anbefalede varmt, at andre styrelsesmedlemmer 
deltager i turen næste efterår. 
 
Lars Kofoed supplerede med, at vi ikke kunne udfylde alle pladser, så også nogle fra vores ansatte har 
deltaget. Derudover har nogle af vore ansatte deltaget som repræsentanter for andre foreninger. 
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Lars Kofoed meddelte, at vores projektleder holdt et oplæg om Den gode rygsæk på mødet i 
Sundhedsrådet den 6. november 2024. Styrelsen vil snart høre mere om Den gode rygsæk. 
 
Lars Kofoed meddelte, at UC Syd markerer 140-året for læreruddannelsen i Haderslev den 11. 
december 2024. Lars Kofoed deltager i arrangementet. 
 
Lars Kofoed meddelte, at Anke Tästensen fra Deutscher Schul- und Sprachverein går på pension og at 
foreningen har inviteret til en afskedsreception den 12. december 2024, som Lars Kofoed deltager i. 
 
6. Eventuelt 
Nikolaj Stage Jensen havde i et læserbrev i dagens avis kunnet læse, at Sydslesvigudvalget og andre 
beklagede en manglende fælles struktur. Han opfordrede Styrelsen til en lille refleksion om, hvordan 
en kommende struktur kunne se ud. 
 
Lars Kofoed sagde, at Benny Engelbrecht ikke havde nævnt noget herom under deres møde. Tidligere 
har udmeldingen altid været, at vi skulle løse det selv. 
 
Paul Salwik supplerede med, at han var overrasket over, at vi alle indbyrdes skal finde en løsning. 
Positivt er, at alle formænd er med på, hvad der kan være i fællesskab. 
 
Troels Kaysen var overbevist om, at vi kommer til at tale herom fremover. 
 
Svend Wippich udtalte, at tanken er god nok, men han syntes, at vi først skal rydde op i vores egen 
butik. 
 
 
 
Formanden sluttede mødet. 


